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A nyolc boldogság

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL

 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Mindenszentek ünnepe van. Senki nem íratott semmiféle szentmise szándékot. Most szabadon
választhatok  és  arra  gondoltam,  hogy  a  mai  nagy  ünnepen  ajánljuk  fel  ezt  a  szentmisét
nemzetünkért! A bevezető énekben azt hallottuk: Boldog nemzet az, amelynek Istene az Úr! 

Imádkozzunk azért,
hogy boldog nemzet legyen a magyar!

Ez az ősi ének meg is mondja, 
hogy mi ennek az útja-módja! 
Akinek Istene az Úr, az boldog lehet! 

Nézzünk önmagunkba és kérdezzünk annak utána, 
hogy az Úr mennyire Isten a mi életünkben!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Mindenszentek ünnepe van. Az Egyház ajándékképpen szánja nekünk ezt a napot, bátorítani
akar bennünket, amikor János apostol látomásában fölteszi a kérdést: Kik ezek? Kik ezek a
fehér ruhába öltözöttek és honnan jöttek? Az Egyház bátorít bennünket, amikor ezt az ünnepet
elrendeli, hiszen ezek a fehér ruhába öltözöttek közülünk valók! A mi világunkból indultak el!

Az Egyház bátorít bennünket azért is,
mert ők egy ígéretből tudtak élni!

Az ember nagysága itt kezd növekedni, 
amikor számára egy ígéret elegendő ahhoz, 
hogy arra rátegye az életét!

Mi nagyon óvatosan bánunk az életünkkel. Mi nagyon féltjük az életünket. Még amikor biztos
jövőt ígérnek, akkor is hezitálunk. Lehet, hogy okunk is van rá, hiszen mit érnek az emberi
ígéretek!  Mégis,  amikor  az  ember  dönt,  amikor  olyan  lépés  előtt  áll,  amely  élete
szempontjából  a  legfontosabb,  -  nem  sok  ilyen  van  –  akkor  az  ember  mindig  ígéretre
hagyatkozik! 

Szükség van a bátorságra ahhoz,
hogy az ember képes legyen
 ráhagyatkozni egy ígéretre!

Aki erre nem képes, az elvéti az életet!
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Ez a világ, amelyben élünk, 
talán éppen abban roppant meg,
hogy az emberek nem tudnak 
ígéretekre hagyatkozva egymás felé fordulni 
és közös életet tervezni!

Ha tetszik, ha nem,
a világ két ember egymásnak tett ígéretére épül!

Ez a bátorság ma elillant!
Az emberek azt hiszik, 
hogy csak magukra számíthatnak! 
A tapasztalat az, hogy szinte elfogyott a bizalom! 
Viszont a bizalom az ígéretből táplálkozik!

Ezek a bátrak, ezek a nagyszerű emberek, akik fehérre mosták ruhájukat a Bárány vérében,
egy ígéretre, Isten ígéretére hagyatkozva járták útjukat! Gondolkodjunk el az útjukon. Jézus,
amikor elkezdi tanítását, akkor fölujjong és azt mondja:

Boldogok, akik Isten igéjét hallgatják és meg is tartják!

Mindenki boldog akar lenni! 
Mindenki keresi a boldogság útját, 
legalábbis szeretne rálelni, ha nem is keresi!

Ezek a szentek a nyolc boldogság útján járnak!
Ez a boldogság útja Jézus üzenete szerint!                                                                                    

Hogyan lehetünk boldogok
Jézus,  amikor  valami  nagyon  fontosat  akar  a  lelkünkre  kötni,  akkor  paradox  módon
nyilatkozik meg. Örömmel halljuk ezt a felsorolást: boldogok, boldogok, boldogok! Az ember
szinte csak ezt a szót hallja, arra nem is figyelünk oda, hogy 

a boldogok kijelentés első része 
a mindennapi eseményeinket vonultatja föl!

A boldogok kijelentés második része 
ezekhez az eseményekhez fűződő boldogság ígéretek!
Arra meg már oda se figyelünk! 

Mindennapi eseményeink
Az emberi élet  a  jelen és a  jövő feszültségében telik  el.  A jelen olyan,  amilyen. A jelen
általában olyan, - mint amit hallottunk ma a Bibliából, - hogy sírunk, szomorúak vagyunk,
üldöznek, félreértenek bennünket.
 
A boldogság ígéretek
Oda kellene figyelni arra, hogy ezeknek az eseményeknek egy ígéret a jutalma! Az ígéret a
mennyek országa! Az ígéret az Isten országa, a Biblia egy másik megfogalmazása szerint. Mi
a mennyek országa? Mi az Isten országa?

                                                        Az Isten maga!
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Akik az életnek a feszültségét tudják vállalni, 
akik a mindennapok gondjában, bajában úgy tudnak élni, 
hogy hisznek az ígéretben, hisznek abban, 

hogy a sírókat, a szomorúakat az Isten vigasztalja!
Az irgalmasokhoz az Isten lesz irgalmas! 
Az üldözötteknek Isten szeretetében van a helye!

Ezekből az ígéretekből él az az ember, aki boldog akar lenni!

A boldogság útja ma
Itt  vagyunk  világunk  kellős  közepében.  Mintha  megfeledkeztünk  volna  a  boldogság
üzenetéről! A mai vasárnapon, ha nem a mindenszenteket ünnepelnénk, akkor a boldogsághoz
sajátos üzenetet kaptunk volna. Ezt az üzenetet most megpróbálom a testvérek elé állítani. Itt
van  a  kulcs,  mindennek ez  a  kulcsa!  Mózes  5.  könyvéből  sajátos  üzenetet  kapunk,  azért
olvasom fel, mert ez magyarázza, értelmezi a boldogság útját!

Az ígéret földjének határán Mózes ezt a beszédet intézte a néphez: 
„Halld  Izrael!  Féld  az  Urat,  Istenedet!  Egész  életedben  tartsd  meg  az  Úr  parancsait  és
törvényeit, amelyeket meghagyott nektek, fiaidnak és unokáidnak is, hogy sokáig élj! Halld
hát  Izrael  és  legyen  gondod  rá,  hogy  teljesítsd  azokat,  így  jól  megy  majd  sorod!
Megsokasodsz a tejjel, mézzel folyó országban, amelyet az Úr, atyáid Istene ígért neked!” 

Halld Izrael! Az Úr a mi Istenünk, az egyetlen Úr!
Szeresd Uradat, Istenedet teljes szívedből, teljes lelkedből és minden erődből!

A mai vasárnapi evangélium így kezdődik: 
Egy írástudó megkérdezte Jézustól, melyik az első a parancsok közül? Jézus így válaszolt: Ez
az első: Halld Izrael! Az Úr a mi Istenünk, az egyetlen Úr! Szeresd Uradat, Istenedet teljes
szívedből, teljes lelkedből, teljes elmédből és minden erődből!

A hívő ember Isten szeretetéből él
A boldogságot keressük! Jézus a nyolc boldogságot állítja elénk, mint a boldogság útját! Igen
komoly döntésről van szó! A zsidóság, amikor az ígéret földjének határához érkezik, akkor
Mózes lelkükre köti az elsőt és legfontosabbat: az istenszeretetet! A hívő ember ebből a hitből
él, az Isten szeretetéből él, amely szeretet a zsidó népet megmentette a rabságból, ezt a népet
szabaddá tette, hogy az ő Istenéről tanúságot tegyen!

A  mai  napok  történései  nagyon  komoly  figyelmeztetést  jelentenek  a  kereszténységgel
kapcsolatosan.  A zsidó vallás faji és nemzeti alapra épül. A zsidóság az Isten népe! Faj és
nemzet! Az iszlám is nemzeti és faji alapon szerveződik. Ott a zsidóságról volt szó, itt az arab
világról van szó. Faj és nemzet! Jézus üzenetét így folytatta: a második parancsolat hasonló az
elsőhöz, szeresd felebarátodat, mint önmagadat! Ezeknél nincs nagyobb parancsolat! 

Jézus fölbontja azt a fajta istenkapcsolatot, 
amely nemzetre és fajra alapoz! 
Jézus azt mondja, nincs többé zsidó, 
pogány, rabszolga, nincs többé szabad.!

Minden ember egyforma!
Vagyis a kereszténység nemzetek és fajok fölötti vallás!
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Ezért nagyon sokan nem tudnak mit kezdeni a kereszténységgel! Amikor a keresztény népek a
nemzeti örökségükre, nemzeti kultúrájukra is hivatkoznak, akkor még inkább értetlenkednek!

A kereszténység univerzális,
de a népeknek vannak örökségei, vannak kincsei, van kultúrája!

Ezek nekik fontosak! Ezek gazdagítják az emberek életét!

Önmagad helyett szeresd a másikat
Amikor keressük a boldogságot, amikor Jézus ajánlja nekünk a nyolc boldogság útját, akkor
arra kell gondolni, hogy Jézus vadonatúj igazsággal áll elénk! 

Jézus az istenszeretet és emberszeretet parancsát összebékíti, eggyé teszi! 
Nem szeretheti valaki az embert igazából a nélkül, 
hogy ne tanulta volna meg, 
mit jelent az Isten önzetlen szeretete! 

Szeresd felebarátodat, mint önmagadat, 
azt jelenti, hogy önmagad helyett szeresd a másikat! 

Nem, mint önmagadat, - rosszul fordítják, - 
önmagad helyett szeresd azt a másikat!

A világ, amelyben élünk az istenszeretet parancsáról mintha nem is tudna, mintha teljesen
elfelejtette volna! Közben egyfolytában hangsúlyozzuk az emberszeretet parancsát. Csakhogy
mire tudunk hivatkozni? 

Az istenszeretet alapozza meg az emberszeretetet!

Isten helyét mintha az ember foglalta volna el. Ebből származik minden boldogtalanságunk,
mert lehetetlen úgy összetartozni egymással, hogy a bizalomról, az ígéretről megfeledkezünk,
amit a másik ember jelent. Ez viszont az istenszeretet parancsában rejtőzködik!

Imádkozzunk együtt azért, 
hogy valóban tudjunk hinni Isten ígéretében! 
Életünkben nagyobb teret adjunk a hitnek, 
akkor több lelkierővel tudjuk elviselni a megpróbáltatásokat! 
Biztos támaszpontot jelent számunkra az, 
hogy életünk jutalma maga az Isten!
Isten országa, a mennyek országa az Isten! 

Ha Istenbe helyezzük bizalmunkat,  életünket,  akkor  a mindennapok megpróbáltatásai  fölé
kerekedünk! Erre sokan azt mondják: mi ez? Igen, ez Isten ígéretének világa! Aki idáig nem
tud eljutni, az a mindennapi tapasztalatainak lesz áldozata! Ebből a nagyon nehéz világból
csak Isten ígérete emel ki! Erről csak azok tudnak gondolkodni, akiknek van Istene! 

Ma, mindenszentek ünnepén imádkozzunk azért,
hogy visszataláljunk az Istenhez 

és a boldogság útjára is rátaláljunk!

+  A M E N  +
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